
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 4. februar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 573
Ministeren har med svar på MOF alm. del – spørgsmål 144 anerkendt, at regeringen 
kendte til de problemer, som Den Danske Dyrlægeforening nævner om EU-forordning 
2019/6 om veterinærlægemidler, inden ikrafttrædelsen i 28. januar 2022, og ministeren 
oplyste i svaret, at Fødevarestyrelsen vil arbejde for, at forordningen ændres, således at 
det igen bliver muligt at afkorte behandlingen i veterinærfagligt, velbegrundede tilfælde 
af hensyn til antibiotikaforbruget. Vil ministeren redegøre for, hvad Fødevarestyrelsen har 
gjort, for at forordningen blev ændret, eller om indsatsen var uden effekt? Er ministeren 
enig i, at det er et kæmpe demokratisk problem med sådanne EU-forordninger, der ikke 
skal igennem behandling i Folketinget, men blot vedtages som EU-ret, uden at Folketin-
get kan ændre, vedtage eller afvise det?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bech (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lise.Bech@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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